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 استقبال کشورهای همسایه
 از داروهای با فناوری بالای ایرانی

معـــاون وزیر و رئیس ســـازمان غـــذا و دارو با اشـــاره به 
اینکـــه داروهـــای تولیدی با فنـــاوری بالا در ایـــران مورد 
اقبال کشورهای همسایه هســـتند، گفت: این کشورها 
از واردات و مصرف چنین داروهایی استقبال می کنند.
دکتـــر ســـیدحیدر محمـــدی در مراســـم آییـــن افتتاح 
کارخانه نوآوری دارو-پزشکی بهســـتان با اشاره به اینکه 
فعالیـــت در حوزه تولید دارو بســـیار ســـخت و به نوعی 
جهاد تلقی می شـــود، گفت: ما در ســـازمان غذا و دارو 
خود را ســـرباز تولیدکنندگان می دانیـــم و وظیفه داریم 
ضمـــن حمایت از آنهـــا فرایندهای تولید را بـــرای آینده 

کشـــورمان تسهیل کنیم.
وی افـــزود: مجموعـــه ای کـــه افتتاح شـــد، قرار اســـت 
بـــزودی داروهای بـــا تکنولوژی بالا را تولیـــد و در اختیار 
مـــردم عزیـــز کشـــورمان قـــرار دهـــد، داروهایـــی کـــه 
تولیدکنندگان محدودی در دنیا دارند و جزو افتخارات 
ما اســـت کـــه در صنعـــت تولیـــد داروهـــای بیولوژیک 

حرف هـــای زیادی بـــرای گفتـــن داریم.
معاون وزیر بهداشـــت با اشاره به اســـتقبال کشورهای 
همســـایه از داروهـــای با فنـــاوری بـــالای تولیـــد ایران، 
عنوان کرد: بسیاری از محصولات بیولوژیک تولید شده 
در کشـــور ما در این کشـــورها مصرف می شود و در حوزه 
صـــادرات فرآورده هـــای بیولوژیـــک وضعیت مناســـبی 

داریـــم که بـــرای ما افتخار بزرگی اســـت.

صدور گذرنامه زیارتی تنها در ۳ روز
رئیـــس پلیـــس مهاجـــرت و گذرنامـــه فراجـــا از صدور 
گذرنامـــه زیارتی طی ســـه روز برای ایـــام اربعین خبر داد 
و گفت:تـــا به امـــروز برای ایـــام اربعین امســـال ۴۹ هزار 

گذرنامه زیارتی صادر شـــده اســـت.
ســـردار علی ذوالقدری دربـــاره آخریـــن وضعیت صدور 
گذرنامه برای حضور مشتاقان اباعبدالله الحسین)ع( در 
کربلای معلی به ایرنا، گفت:با وجود اینکه نخســـتین بار 
است که گذرنامه زیارتی در کشـــور صادر می شود، هیچ 

مشـــکلی در فرایند کار مشاهده نشده است.
وی با بیان اینکـــه برنامه ریزی پلیس صـــدور گذرنامه و 
تحویل ســـه روزه از زمان درخواســـت اســـت، افزود:این 
مســـأله نیز عملیاتی شـــده اما در برخی روزها که با پیک 
تقاضا مواجه هســـتیم ممکن است حداکثر این زمان به 
پنج روز کشیده شود. رئیس پلیس مهاجرت و گذرنامه 
فراجـــا همچنین دربـــاره صـــدور گذرنامه هـــای عادی و 
ســـیاحتی نیز گفت:طبق برنامه ریزی این مجوز خروج 
نیز ظرف حداکثر ۹ روز تحویل متقاضیان خواهد شـــد.
سردار ذوالقدری همچنین به شرایط تحویل گذرنامه ها 
اشـــاره کـــرد و افزود:تمـــام گذرنامه ها از طریق پســـت 
تحویـــل متقاضیان خواهد شـــد و از مـــردم می خواهیم 
از مراجعـــه حضـــوری بـــه اداره گذرنامـــه یا پســـت برای 
جلوگیـــری از ازدحـــام و تســـهیل در خدمت رســـانی 

خـــودداری کنند.

رئیس مرکز اورژانس تهران:

فقط ۸۰ دستگاه آمبولانس سالم داریم
رئیـــس مرکـــز اورژانـــس اســـتان تهـــران، بـــه تشـــریح 
مهم تریـــن مأموریت هـــای نیروهای پیش بیمارســـتانی 
در اســـتان تهـــران پرداخت. محمداســـماعیل توکلی، در 
نشســـت خبری که در ســـالن کنفرانس مرکـــز اورژانس 
اســـتان تهران برگزار شد، گفت: گســـتردگی کار در حوزه 
پیش بیمارســـتانی، باعث شـــده تـــا نیروهـــای اورژانس 
اســـتان تهـــران بالـــغ بـــر ۹۰۰ هـــزار تمـــاس از ابتـــدای 
ســـال جاری تاکنـــون داشـــته باشـــند. وی افـــزود: حال 
اورژانس اســـتان تهران اصلاً خوب نیســـت، زیرا نیازمند 
۷۰۰ پایـــگاه در اســـتان تهـــران هســـتیم و ۴۰۷ پایگاه کم 
داریم. رئیس مرکز اورژانس اســـتان تهران خاطر نشان 
کرد: کمبـــود ناوگان آمبولانس بســـیار جدی اســـت، به 
طـــوری که فقـــط ۸۰ دســـتگاه آمبولانس ســـالم داریم.

توکلی از کمبود نیروی انسانی در اورژانس استان تهران 
خبر داد و افـــزود: ما باید به ازای هر پایـــگاه اورژانس ۱۵ 
نیروی عملیاتی داشـــته باشیم که در حال حاضر ۶ نیرو 
به ازای هر پایـــگاه داریم.  رئیس مرکز اورژانس اســـتان 
تهران، با گلایه از تماس های تلفنـــی مزاحم با اورژانس 
۱۱۵، تأکیـــد کرد: طرحی در دســـت اجرا اســـت و بزودی 
رســـانه ای خواهد شد که بر اساس آن، از طریق دستگاه 

قضایی با مزاحمان اورژانس برخورد خواهد شـــد.

وجود ۱۹۰ گود رها شده در تهران
عضو هیأت رئیســـه شورای اســـلامی شـــهر تهران از قوه 
قضائیه و رســـانه ها درخواســـت کـــرد تا در مـــورد لزوم 
تعیین تکلیـــف ۱۹۰ گود رها شـــده شـــهر تهـــران، ورود 
کنند. ســـوده نجفی با اشـــاره به گودهای رها شـــده در 
شـــهر تهران اظهار کرد: براساس گزارشی که از معاونت 
شهرســـازی و معماری شـــهرداری تهـــران دریافت کردم 
حدود ۱۹۰ گود رها شـــده در تهران وجـــود دارد که از این 
تعـــداد حدود ۳۰ گود در وضعیت پرخطـــر قرار دارند که 
قریـــب به ۳۸ گود متعلق به شـــهرداری یا مشـــارکتی با 
شهرداری  است و ۹۳ گود هم با مالکیت شخصی  است 
و در ایـــن لیســـتی که ارائه شـــده نـــام افـــراد در آن قید 
شـــده و بخش دیگری هم متعلق به نهادهای مختلف 
اســـت. ۶۷ گود رها شده در سطح شـــهر هم اصلاً فاقد 
پروانه هســـتند که بیشـــترین گودها بر اســـاس آمار در 
مناطـــق ۲۲ و یک و کمترین آن در منطقه ۹ و ۱۰ اســـت.

 نجفی با انتقاد از عدم تعییـــن تکلیف این گودها افزود: 
گودهایی در شـــهر تهران رها شـــدند که بیـــش از ۱۰۰ ماه 
هیچ فعالیتـــی در آن صـــورت نگرفته و مالـــک آنها هم، 
برخـــی نهادهـــا و دســـتگاه ها و هـــم اشـــخاص و بخش 
خصوصی هســـتند. وی در پایان گفت: معاونت مربوطه 
اقداماتی را در این خصوص انجام داده اما کافی نیســـت. 
این گودهـــا بایـــد تعیین تکلیـــف و اقدامـــات رفع خطر 
درباره آنها انجام شـــود. اقدامات رفـــع خطر نباید به این 
خلاصه شود که دور آن فنس بکشـــند و رها کنند؛ کاری 
کـــه در حال حاضر انجـــام دادند و نهادها و افـــراد بعد از 
۱۰۰ مـــاه هنوز اقدامـــی در این خصوص انجـــام نداده اند.

اخبار

مراحل آماده سازی سمعک ایرانی در چه مرحله ای است؟

افزایش 200 درصدی اعتبارات حوزه توانبخشی
سازمان بهزیستی برای حمایت از شرکت های دانش بنیان در حوزه توانبخشی اعلام آمادگی کرد

تهیه وســـایل و ابزار کمک پزشـــکی و 
توانبخشـــی همواره یکی از مهم ترین 
مشـــکلات افـــراد دارای معلولیـــت و 
جامعه هدف سازمان بهزیستی کشور 
بـــوده اســـت. متأســـفانه بیشـــتر این 
وســـایل وارداتی هســـتند و نوســـانات 
اقتصادی بازار بـــر قیمت آن تأثیرگذار 
اســـت. از ســـوی دیگـــر تحریم هـــای 
ظالمانـــه شـــرکت های فعـــال در این 

حوزه مانع ورود و دسترســـی آســـان تر 
به ایـــن تجهیزات شـــده امـــا در چند 
ســـال گذشـــته و بـــه همـــت معاونت 
علمـــی و فنـــاوری ریاســـت جمهوری 
بـــه  پـــا  دانش بنیـــان  شـــرکت های 
فعالیـــت در این حـــوزه گذاشـــته اند. 
همیـــن چنـــد وقـــت قبـــل بـــود کـــه 
توانبخشـــی  امـــور  دفتـــر  کل  مدیـــر 
روزانه و توانپزشـــکی بهزیســـتی کشور 
از ســـاخت ســـمعک ایرانـــی در یکـــی 
دانش بنیـــان  شـــرکت های  ایـــن  از 
خبر داد و حـــالا به گفتـــه وی مراحل 
آماده ســـازی این ســـمعک در مراحل 
آخر اســـت، اما حتی حضور و فعالیت 
شـــرکت های دانش بنیـــان از نقـــش 
ســـازمان بهزیســـتی بـــرای تهیـــه این 

تجهیـــزات بـــه جامعه هـــدف خود کم 
نمی کنـــد. برای همیـــن مدیرکل دفتر 
امور توانبخشـــی روزانه و توانپزشـــکی 
بهزیســـتی کشـــور از افزایـــش کمـــک 
هزینه خرید و تأمین لوازم توانبخشی 
معلـــولان توســـط ایـــن ســـازمان خبر 
می دهـــد. رامین رضایی مدیرکل دفتر 
امور توانبخشـــی روزانه و توانپزشـــکی 
بـــا  گفت وگـــو  در  کشـــور  بهزیســـتی 
»ایـــران« با اشـــاره به افزایـــش قیمت 
لوازم توانبخشـــی می گویـــد: »با توجه 
به تحریم های اعمال شـــده متأسفانه 
قیمت اقلام و لوازم مـــورد نیاز جامعه 
هـــدف بهزیســـتی در طی ســـال های 
و  اســـت  یافتـــه  افزایـــش  گذشـــته 
مشـــکلاتی را برای این قشـــر از جامعه 

ایجاد کرده اســـت. متأسفانه خیلی از 
این محصـــولات قیمت بســـیار بالایی 
دارند و اقشـــار آســـیب پذیر هـــم توان 
تهیـــه کـــردن آنهـــا را ندارنـــد. قیمت 
ویلچر برقی ۷۰ میلیـــون تا ۱۰۰ میلیون 
تومـــان اســـت و ســـازمان نمی توانـــد 
همه این مبلغ را بـــه مددجو پرداخت 
کند برای همین مجبور به شناســـایی 
نیازمنـــدان واقعی هســـتیم. هر چند 
اعتبـــارات ایـــن حـــوزه بـــه نســـبت ۳  
سال گذشته رشد ۲۰۰ درصدی داشته 
اســـت که البتـــه به این معنی نیســـت 
کـــه می توانیم همـــه نیازهـــای جامعه 
هدف را با هر هزینـــه ای تأمین کنیم. 
ســـال گذشـــته ســـقف کمـــک هزینه 
خرید ویلچر برقـــی ۳۰ میلیون تومان 

بـــود، قیمت آن هـــم در همین حدود 
بـــود امســـال تـــلاش کردیـــم و مبلغ 
را دو برابـــر کردیـــم و بـــه ۶۰ میلیـــون 
تومان رســـاندیم اما هنـــوز نمی توانیم 
برای یک مددجو همـــه مبلغ خرید را 

فراهـــم کنیم.«
سازمان بهزیستی بخشی از نیازهای 
جامعـــه هـــدف را از طریـــق تأمیـــن 
اعتبارهـــا مســـاعدت می کنـــد امـــا 
این ســـازمان اعتبارهـــای محدودی 
در ایـــن حـــوزه دارد و طبیعی اســـت 
کـــه نتوانـــد همـــه نیازهـــای جامعه 
پـــس  ببخشـــد،  تحقـــق  را  هـــدف 
بایـــد در ایـــن حـــوزه چاره اندیشـــی 
می شـــد و بهتریـــن راهـــکار مراجعه 
ن  نش بنیـــا ا د ی  کت ها شـــر بـــه 
بـــود. رضایـــی می گویـــد: »یکـــی از 
برنامه هـــای اصلـــی ســـازمان ایـــن 
اســـت که تجهیزاتی را بـــرای جامعه 
هـــدف خود فراهـــم کنـــد. در زمینه 
تجهیـــزات اولویت اصلی این اســـت 
که تولید داخل باشـــند مگـــر اینکه 
نمونـــه داخلـــی آن وجـــود نداشـــته 
باشـــد و یکـــی از مهم تریـــن منابـــع 
در تولیـــد تجهیـــزات تولیدکنندگان 
دانش بنیـــان هســـتند که به مســـیر 
تولیـــد در این عرصـــه ورود کرده اند. 
اطلاعات شـــرکت های دانش بنیان 
در اختیار معاونـــت علمی و فناوری 
ریاســـت جمهوری اســـت که بیشتر 
این شـــرکت ها در زمینـــه تجهیزات 
بـــه  پزشـــکی فعالیـــت می کننـــد و 
تعداد اندکی در وســـایل توانپزشکی 
ورود کرده اند که با توجه به گســـتره 
جمعیـــت هدف و تنـــوع نیازها هنوز 
شـــرکت های قابل توجهـــی در این 
عرصـــه وارد نشـــده اند. لازمه آن این 
اســـت که شـــرکت های دانش بنیان 
در این حوزه آگاهی داشـــته باشند.«

امـــا بحـــث عمـــده ای کـــه در زمینـــه 
فعالیـــت شـــرکت های دانش بنیـــان 
وجـــود دارد بحث شـــناخت از کالایی 
اســـت کـــه شـــرکت های دانش بنیان 
ز  ا ی  ر بســـیا  ، می کننـــد میـــن  تأ
فعـــالان ایـــن حـــوزه در شـــرکت های 
دانش بنیـــان حمایت هـــای ســـازمان 
بهزیســـتی از محصـــول تولیـــد شـــده 
را کافـــی نمی داننـــد. رضایی بـــا بیان 
اینکه از ســـال گذشته جلســـاتی را با 
شـــرکت های دانش بنیـــان طراحـــی 
کرده ایم و در این جلســـات هدف مان 

آشـــنایی بـــا تولیـــدات شـــرکت های 
دانش بنیـــان بوده اســـت بـــه یکی از 
آخرین جلســـات با این شرکت ها که 
اخیراً برگزار شـــده اشـــاره می کند که 
در آن ســـازمان بهزیســـتی برای خرید 
محصولات شـــرکت های دانش بنیان 
آمادگـــی و الزام خـــود را اعـــلام کرده 
اســـت: »بهـــره وری و کیفیـــت بالاتـــر 
محصولات مـــورد نیاز بهزیســـتی که با 
فناورانه بـــودن شـــرکت های تولیدی 
ارتبـــاط مســـتقیم دارد، از مهم تریـــن 
اولویت هـــای ما در خریـــد محصولات 
ایـــن شرکت هاســـت امـــا نه بـــه این 
تمامـــی  نیـــم  می توا مـــا  کـــه  معنـــا 
محصـــولات تولید شـــده توســـط این 
شـــرکت ها را خریداری کنیم. سازمان 
خریـــد متمرکزی در ایـــن زمینه ندارد 
و فقط ابلاغ اســـتانی دارد و استان ها 
جمعیـــت  میدانـــی  نیـــاز  براســـاس 
هـــدف خـــود اقدام بـــه خریـــد کالاها 
می کننـــد. شـــرکت های دانش بنیان 
بایـــد اول نیـــاز و میزان بـــازار جامعه 
هدف را بشناســـند و طبیعی است که 
ســـازمان قصد بازاریابـــی کالاهای این 
شـــرکت ها را ندارد و فقـــط قصدمان 
تأمین نیازهـــای مددجویان اســـت و 
طبیعتاً این شـــرکت های دانش بنیان 
هســـتند که بایـــد در زمینـــه میزان و 
تنـــوع نیازهای مـــا وارد شـــوند ولی به 
شـــرکت های دانش بنیان ایـــن حوزه 
پیشـــنهاد می کنـــم کـــه حتمـــاً بـــرای 
بازاریابـــی محصـــولات خـــود به دنبال 
بازاریابـــی بخصـــوص در کشـــورهای 
همجـــوار و همســـایه باشـــند. فعالان 
ایـــن حوزه نیـــاز بـــه کشـــف بازارهای 
جدیـــد دارند و حمایت بـــه این معنی 
نیســـت که هـــر کالایی با هـــر حجمی 
کـــه تولید کننـــد مـــا تـــوان خرید آن 

را داریم.«
وی در پایـــان بـــا تأکیـــد بـــر اینکه در 
زمینـــه تجهیـــزات کمـــک پزشـــکی و 
توانبخشـــی تـــورم و تحریـــم باعـــث 
می شود تا بخشـــی از نیازهای جامعه 
هدف امکان پاسخگویی صددرصدی 
باشـــد، می گویـــد: »همـــه  نداشـــته 
تـــلاش مـــا این اســـت کـــه مددجوی 
نیازمنـــدی در ایـــن زمینـــه نداشـــته 
باشـــیم و بتوانیم خواســـته های بحق 
مددجویـــان را بـــا توجه بـــه تولیدات 
شـــرکت های داخلـــی جامـــه عمـــل 

بپوشـــانیم.«
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طبـــق آمار مســـئولان صنـــدوق بیمه 
اجتماعی کشـــاورزان، روســـتاییان و 
عشـــایر قبـــل از روی کار آمدن دولت 
ســـیزدهم فقط یک میلیون و سیصد 
هزار نفـــر عضو این صنـــدوق بودند و 
پـــس از اســـتقرار دولت ســـیزدهم با 
جـــذب ۵۷۸ هـــزار نفـــر بیمه شـــده 
جدیـــد که ۴۱ درصد از آنـــان را بانوان 
در  مثبتـــی  گام  می دهنـــد  تشـــکیل 
عرصه بیمـــه بـــرای اقشـــار کم درآمد 
برداشـــتند. بـــه طـــوری کـــه اکنـــون 
بیـــش از ۲ میلیـــون و ۷۰۲ هـــزار نفر 
بـــه عضویت ایـــن صنـــدوق درآمده  و 

از حمایـــت بیمه ای دولـــت برخوردار 
شـــده اند. حمایـــت بیمـــه دولـــت از 
اقشـــار مختلف بـــه مـــادران خانه دار 
هـــم رســـید به ایـــن صـــورت کـــه در 
مـــاده ۲۱ قانـــون حمایـــت از خانواده 
و جوانـــی جمعیـــت، صنـــدوق بیمه 
اجتماعی کشـــاورزان، روســـتاییان و 
عشـــایر مکلف به تحت پوشـــش قرار 
دادن مادرانـــی شـــد که صاحب ســـه 
فرزنـــد بودند. بـــا توجه بـــه این ماده 
قانونی بـــرای حمایت از فرزندآوری در 
مناطقی کـــه تعـــداد زاد و ولد کاهش 
یافته اســـت زنان خانه دار غیرشاغل 
می تواننـــد بـــا داشـــتن حداقل ســـه 
فرزنـــد از پوشـــش بیمـــه ای رایـــگان 
ایـــن در  بهره منـــد شـــوند،  دولـــت 
حالـــی اســـت کـــه امســـال بودجـــه 
صنـــدوق بیمه اجتماعی کشـــاورزان، 
 ۷۰ افزایـــش  روســـتاییان و عشـــایر 

درصدی را تجربـــه می کند. در همین 
زمینـــه بیت الـــه برقـــراری مدیرعامل 
صنـــدوق بیمه اجتماعی کشـــاورزان، 
روســـتاییان و عشایر بیان کرد: »تمام 
تـــلاش مـــا حفـــظ کرامـــت و منزلت 
اجتماعـــی جامعـــه هدف اســـت که 
بر اســـاس برنامه راهبـــردی صندوق 
و اقـــدام جهـــادی در طـــول خدمت 
دولـــت مردمی ســـیزدهم توانســـتیم 
بـــا جـــذب ۵۷۸ هزار نفر بیمه شـــده 
جدیـــد)۴۱ درصد زنان(، تمدید بیش 
از ۸۵ درصد بیمه شـــدگان و افزایش 
بیش از ۱۲۰ درصد ســـطوح درآمدی، 

گام های بســـیار بلنـــدی برداریم.«
وی گفـــت: »در تـــلاش هســـتیم در 
راستای فرامین رهبر حکیم و فرزانه 
انقـــلاب اســـلامی و مصوبـــه قانـــون 
جوانـــی جمعیـــت مجلـــس شـــورای 
از  یـــت  حما »آیین نامـــه  اســـلامی 

مادران غیرشاغل روستایی و عشایر 
ســـه فرزنـــد و بیشـــتر« در صنـــدوق 
تدویـــن و تنظیم شـــود تا بـــه صورت 
رایگان یـــک میلیون و ۲۰۰ هـــزار نفر 

بـــا بودجه دولـــت، بیمه شـــوند.
وی گفـــت: »دولـــت ۷۰ درصـــد حق 
بیمـــه بیمه شـــدگان صنـــدوق بیمـــه 
اجتماعـــی کشـــاورزان، روســـتاییان 
و عشـــایر را بـــه صنـــدوق پرداخـــت 
می کنـــد و بایســـتی اطلاع رســـانی به 
ســـرعت و با دقـــت صـــورت پذیرد.«
برقـــراری عنـــوان کـــرد: »بیـــش از ۹ 
میلیـــون نفـــر جـــزو جامعـــه هـــدف 
صندوق بیمه اجتماعی کشـــاورزان، 
ر  به شـــما یر  عشـــا و  ن  ییا ســـتا و ر
می رونـــد و بســـیاری از جامعه هدف 
ما از مزیـــت این صنـــدوق بی اطلاع 
هســـتند کـــه باید بـــا اطلاع رســـانی 
و آگاهـــی، ایـــن موقعیـــت ویـــژه را در 

پرونـــده حادثـــه قطـــع دســـت یـــک 
دختـــر بچـــه ۹ ســـاله در پلـــه برقـــی 
گیـــر  همینطـــور  و  تختـــی  خیابـــان 
 ۱۲ یـــک پســـر بچـــه  کـــردن دســـت 
ســـاله در پلـــه برقـــی خیابـــان رجایی 
در جنـــوب تهـــران دیروز بـــا واکنش 
تنـــد شـــورای شـــهری ها در پارلمـــان 
بهشـــت روبـــه رو شـــد. شـــورایی ها در 
جلســـه دیـــروز با ارائـــه پیشـــنهاداتی 
خواســـتار رسیدگی ســـریع به موضوع 
و عـــدم تکـــرار حوادثـــی مشـــابه آن 
در شـــهر تهـــران شـــدند. ایمنـــی در 
شـــهر یکی از مهم ترین خواســـته های 
شـــورایی ها در جلســـه دیـــروز بـــود. 
مدیرعامـــل  محمـــدی،  قـــدرت الله 
ســـازمان آتش نشـــانی در این جلســـه 
با ارائـــه گزارشـــی درباره ایـــن حادثه، 
بـــر اختصـــاص بودجه مناســـب برای 
حـــل مشـــکلات پلـــه برقی هـــا تأکید 
کرد و گفت: ســـال گذشـــته برای ۵۰۰ 
پلـــه برقـــی فعـــال در ســـطح مناطق 
دســـتورالعمل صـــادر کردیـــم واجرای 
آن را بـــه تمـــام مناطـــق ۲۲ گانه ابلاغ 
کردیم و در رصدها مشـــخص شـــد که 
وضعیـــت اجرای ایـــن دســـتورالعمل 

مناســـب بوده است. امســـال نیز کلاً 
ســـه مورد حادثه پله برقـــی رخ داد که 
دو مـــوردش مربـــوط بـــه دو روز اخیر 
اســـت و یک مورد نیز مربوط به اوایل 

ســـال بود.
وی بـــا بیـــان اینکـــه در مترو نیـــز ۱۰۰۰ 
پلـــه برقـــی وجـــود دارد کـــه روزانه به 
چندیـــن میلیـــون نفر خدمـــات ارائه 
می کنـــد، گفت: سیســـتم قطـــع برق 

پلـــه برقی بـــه گونه ای اســـت کـــه اگر 
جســـم خارجی وارد آن شـــود بـــا عبور 
ســـه پله متوقف می شـــود، اگر جسم 
خارجـــی وارد پلـــه برقـــی شـــود در جا 
خامـــوش نمی شـــود چرا کـــه احتمال 
پرت شـــدگی وجود دارد و سه کف پله 
حرکت می کنـــد و بعـــد از آن متوقف 
می شـــود که متأســـفانه کودکی ۹ تا ۱۰ 
ســـاله  روی آخرین پله بود که دستش 

گرفتار می شـــود.
وی با بیان اینکه بررســـی های سامانه 
۱۳۷ نشـــان داد که از ابتدای امســـال 
۷ مورد تماس در خصوص خاموشـــی 
ایـــن پلـــه برقـــی و ۹ نقص فنـــی ثبت 
کارشناســـان  اســـت، گفـــت:  شـــده 
مـــا در ایـــن حادثـــه بـــه ایـــن نتیجـــه 
رســـیدند که ســـهل انگاری شـــهروند 
علـــت بـــروز ایـــن حادثه بوده اســـت 
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قـــرار  اختیـــار جامعـــه هدف مـــان 
» . هیم د

مدیرعامل صنـــدوق بیمه اجتماعی 
کشـــاورزان، روســـتاییان و عشـــایر 
تأکیـــد کـــرد: »جامعـــه هـــدف ما در 
زیرســـاخت های  و  کشـــور  توســـعه 
آن نقـــش اساســـی دارنـــد. تأمیـــن 

امنیـــت کشـــور حتـــی در مرزهـــا به 
صـــورت ارزان توســـط آنهـــا محقـــق 
می شـــود. امنیـــت غذایی در کشـــور 
بســـیار حائز اهمیت اســـت، ما ســـر 
سفره کشـــاورزان ارتزاق می کنیم که 
جزوی از جامعـــه هدف این صندوق 

به شـــمار می رونـــد.«

اما شـــاید بتوانیـــم با افزایش ســـطح 
آگاهی های مـــردم از بروز این حوادث 
جلوگیری کنیم و بهتر اســـت با نصب 
تابلوهایی در ســـطح شـــهر نسبت به 
افزایـــش آگاهـــی مـــردم اقـــدام کنیم 
و همچنیـــن لازم اســـت کـــه واحـــد 
HSE بازدیدهـــای هفتگـــی برای رصد 
وضعیـــت دســـتگاه های برقی ســـطح 

شـــهر تهران داشـــته باشند.
پـــس از ســـخنان محمـــدی، برخـــی 
شـــورایی ها در ســـخنانی نســـبت بـــه 
عملکـــرد شـــهرداری درخصـــوص این 

حادثـــه انتقـــاد کردند.
ناصر امانی با بیان اینکه شـــهروندان 
در ایـــن مدت ۷ بـــار با ســـامانه ۱۳۷ 
تمـــاس گرفته و نســـبت بـــه خاموش 
بـــودن پلـــه انتقـــاد کردنـــد، گفـــت: 
شـــهرداری کـــه تعمـــداً پلـــه برقـــی را 
نقـــص  خامـــوش نمی کنـــد، حتمـــاً 
فنـــی داشـــته، ایـــن نشـــان می دهـــد 
کـــه پلـــه ناایمن بـــوده اســـت.من به 
جای روابط عمومی شـــهرداری تهران 
عذرخواهـــی کـــرده و ابراز پشـــیمانی 
می کنم اما لازم اســـت که کارشـــناس 
رســـمی دادگســـتری ایـــن حادثـــه را 
بررســـی کـــرده و نســـبت بـــه تعییـــن 
میـــزان قصـــور شـــهرداری، پیمانکار و 

شـــهروند اقـــدام کند.
تشـــکری هاشـــمی نیز با بیـــان اینکه 
بایـــد دلجویـــی لازم از خانـــواده ایـــن 
دختر انجام شـــود، گفـــت: اینکه یک 

برچســـبی بزنیـــم کـــه حادثـــه در پله 
برقی متوجه شـــهروند اســـت، ناشی 
از بی مســـئولیتی اســـت. چـــرا که پله 
برقی ها بایـــد به صورت مـــداوم چک 
شـــوند و اگـــر خرابـــی یـــا ســـاییدگی 
مشـــاهده شـــد باید حتماً نســـبت به 

رفـــع آن اقدام شـــود.
وی بـــا بیان اینکه مســـأله اصلی اینجا 
اســـت که رســـیدگی بـــه پلـــه  برقی ها 
به ســـازمان زیباســـازی که مسئولیت 
تبلیـــغ محیطی را دارد ســـپرده شـــده 
اســـت، افزود: ســـازمان زیباسازی در 
مـــورد پلـــه برقی هـــا نه تخصـــص دارد 
و نـــه با توجـــه بـــه گســـتردگی کارش 
امـــکان رســـیدگی دارد و شـــما اگـــر از 
مدیرعامـــل زیباســـازی بپرســـید کـــه 
چنـــد پلـــه را دیدید با توجـــه به حجم 
کارش و اینکـــه ۵۰۰ پله برقی در تهران 
فعـــال اســـت پاســـخ مثبتـــی بـــه مـــا 
نمی دهـــد و این در حالیســـت که پله 
برقی هـــا بایـــد بـــه شـــهرداران نواحی 

ســـپرده شود.
وی با بیان اینکه مشـــخصاً تقاضا دارم 
کـــه شـــهرداری توضیح دهد کـــه چرا 
با وجود نقایص مشـــهود بـــه گونه ای 
که دســـت یک بچه تـــا آرنـــج وارد پله 
شـــده مماشـــات کـــرده و در ایمنـــی 
دقت نکردنـــد، گفت: لازم اســـت که 
شورای شـــهر با فوریت تصمیم بگیرد 
کـــه نظارت بـــه پله برقی ها در ســـطح 
مناطق و شـــهردار ناحیه سپرده شود.
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